
PROTOKÓŁ Nr XXX/21

z sesji Rady Gminy Łubnice

odbytej dnia 30 listopada 2021 roku

 

W sesji udział wzięło 14 radnych, 1 nieobecny nieusprawiedliwiony. 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli:

 

1.     Anna Grajko – Wójt Gminy

2.     Izabela Pszczoła – Skarbnik Gminy

3.     Leszek Ziółek – Sekretarz Gminy

3.     Sołtysi

 

Proponowany porządek obrad:

1.     Otwarcie sesji.

2.     Przedstawienie porządku obrad.

3.     Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Staszowskiemu.

4.     Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok.

5.     Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łubnice na lata 
2021-2031.

6.     Podjęcie uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi
z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi.

7.     Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 
rok 2022.

8.     Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.



9.     Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych.

10.                       Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości 
gruntowych stanowiących własność Gminy Łubnice.

11.                       Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia służebności gruntowej przejazdu i 
przechodu przez nieruchomość położoną w miejscowości Słupiec, stanowiącą własność Gminy 
Łubnice.

12.                       Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy Gminy 
Łubnice z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z 
dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2022.

13.                       Interpelacje i wnioski radnych.

14.                       Odpowiedzi na interpelacje.

15.                       Wolne wnioski i informacje.

Ad. 1

 

P. Przew. – otwieram XXX sesję i witam wszystkich przybyłych. Na podstawie listy obecności 
stwierdzam, że Rada Gminy jest władna do podejmowania uchwał.

 

Ad. 2

 

Przedstawienie proponowanego porządku obrad.  Czy są  jakieś propozycje zmiany porządku 
obrad? Nie widzę. Wobec tego  przegłosujmy. Kto z Pań i Panów jest za przyjęciem proponowanego
jw. porządku?

Porządek przyjęto jednogłośnie.

 

Ad. 3

 

P. Przewodniczący – przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Powiatowi Staszowskiemu. 

Czy są pytania do tego projektu uchwały?



Nie widzę. Wobec tego proszę Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii.

P. Gromny Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju Gminy i Rolnictwa

– opinia pozytywna

P. Bąk Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – opinia pozytywna

P. Przewodniczący – przechodzimy do głosowania.

Uchwała Nr XXX/190/21

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Staszowskiemu.

                                                        jako załącznik do niniejszego protokołu

Głosowało 14 radnych.

14 głosowało za, nikt się nie wstrzymał i nikt nie był przeciw.

Uchwała została podjęta.

Imienne głosowanie jako załącznik do protokołu.

 

Ad. 4

 

P. Przewodniczący – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok.

Następnie poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie uzasadnienia do uchwały.

Pani Skarbnik przedstawiła uzasadnienie.

P. Przewodniczący – Czy są pytania do tego projektu uchwały?

P. Kozioł –  w paragrafie 4210 zakup materiałów i wyposażenia o kwotę 10 tysięcy złotych, co 
zostało zakupione?

P. Skarbnik – jest to zabezpieczenie środków do końca roku na zakup paliwa i materiałów do szkół.

P. Kozioł – z tego programu coś my dostali 150 tysięcy na przeciwdziałanie Covidowi to na zakup 
środków dydaktycznych, książek  to jakie środki dydaktyczne można kupić.

P. Skarbnik – jest określony katalog, które pomoce dydaktyczne mogą być zakupione.



P. Kozioł – na wszystkie szkoły?

P. Skarbnik – tak na wszystkie 4 szkoły. Mamy określony podział tych środków na poszczególne 
szkoły. To zadanie jest jeszcze przed nami tak, że tutaj te zakupy dopiero będą realizowane

 

P. Przewodniczący – Czy są jeszcze pytania do tego projektu uchwały? Nie widzę. Wobec tego 
proszę Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii.

P. Gromny Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju Gminy i Rolnictwa

– opinia pozytywna

P. Bąk Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – opinia pozytywna

P. Przewodniczący – przechodzimy do głosowania.

Uchwała Nr XXX/191/21

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok.

                                                        jako załącznik do niniejszego protokołu

Głosowało 14 radnych.

14 głosowało za, nikt się nie wstrzymał i nikt nie był przeciw.

Uchwała została podjęta.

Imienne głosowanie jako załącznik do protokołu.

 

Ad. 5

 

P. Przewodniczący – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy  
Finansowej Gminy Łubnice na lata 2021-2031.

Następnie poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie uzasadnienia do uchwały.

Pani Skarbnik przedstawiła uzasadnienie.

P. Przewodniczący – Czy są pytania do tego projektu uchwały?

Nie widzę. Wobec tego proszę Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii.



P. Gromny Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju Gminy i Rolnictwa

– opinia pozytywna

P. Bąk Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – opinia pozytywna

P. Przewodniczący – przechodzimy do głosowania.

Uchwała Nr XXX/192/21

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy  Finansowej Gminy Łubnice na lata 2021-2031.

                                                        jako załącznik do niniejszego protokołu

Głosowało 14 radnych.

14 głosowało za, nikt się nie wstrzymał i nikt nie był przeciw.

Uchwała została podjęta.

Imienne głosowanie jako załącznik do protokołu.

 

Ad. 6

 

P. Przewodniczący – przedstawił projekt uchwały w sprawie pokrycia części kosztów 
gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Czy są pytania do tego projektu uchwały? Nie 
widzę. Wobec tego proszę Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii.

P. Gromny Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju Gminy i Rolnictwa

– opinia pozytywna

P. Bąk Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – opinia pozytywna

P. Przewodniczący – przechodzimy do głosowania.

Uchwała Nr XXX/193/21

w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych 
niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.

                                                        jako załącznik do niniejszego protokołu

Głosowało 14 radnych.



13 głosowało za, 1 głos wstrzymujący się i nikt nie był przeciw.

Uchwała została podjęta.

Imienne głosowanie jako załącznik do protokołu.

 

Ad. 7

 

P. Przewodniczący – przedstawił projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów 
wymiaru podatku rolnego na rok 2022. Czy są pytania do tego projektu uchwały?  Nie widzę. 
Wobec tego proszę Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii.

P. Gromny Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju Gminy i Rolnictwa

– opinia pozytywna

P. Bąk Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – opinia pozytywna

P. Przewodniczący – przechodzimy do głosowania.

Uchwała Nr XXX/194/21

w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na rok 2022.

                                                        jako załącznik do niniejszego protokołu

Głosowało 14 radnych.

14 głosowało za, nikt się nie wstrzymał i nikt nie był przeciw.

Uchwała została podjęta.

Imienne głosowanie jako załącznik do protokołu.

 

Ad. 8

 

P. Przewodniczący – przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku 
od nieruchomości.

P. Przewodniczący – Czy są pytania do tego projektu uchwały?



P. Kozioł – proszę powiedzieć żeby mieszkańcy mieli świadomość ile podatki wzrosną w naszej 
gminie.

P. Skarbnik – 10% niektóre stawki, bez zmian zostały stawki od budynków mieszkalnych i podatek 
rolny jak wcześniej było ustalone pozostał na nie zmienionym poziomie.

P. Przewodniczący – Czy są pytania? Nie widzę. Wobec tego proszę Przewodniczących Komisji o 
przedstawienie opinii.

P. Gromny Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju Gminy i Rolnictwa

– opinia pozytywna

P. Bąk Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – opinia pozytywna

P. Przewodniczący – przechodzimy do głosowania.

Uchwała Nr XXX/195/21

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.

                                                         jako załącznik do niniejszego protokołu

Głosowało 14 radnych.

14 głosowało za, nikt się nie wstrzymał i nikt nie był przeciw.

Uchwała została podjęta.

Imienne głosowanie jako załącznik do protokołu.

 

Ad. 9

P. Przewodniczący – przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku 
od środków transportowych.

Czy są pytania do tego projektu uchwały?

P. Kozioł – o ile podnosimy podatek od środków transportu?

P. Przew. – 10%. Proszę Państwa nie widzę pytań. Wobec tego proszę Przewodniczących Komisji o 
przedstawienie opinii.

P. Gromny Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju Gminy i Rolnictwa

– opinia pozytywna



P. Bąk Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – opinia pozytywna

P. Przewodniczący – przechodzimy do głosowania.

Uchwała Nr XXX/196/21

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych.

                                                        jako załącznik do niniejszego protokołu

Głosowało 14 radnych.

9 głosowało za, 5 głosów wstrzymujących się i nikt nie był przeciw.

Uchwała została podjęta.

Imienne głosowanie jako załącznik do protokołu.

 

Ad. 10

 

P. Przewodniczący – przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę 
nieruchomości gruntowych stanowiących własność Gminy Łubnice.

Czy są pytania do tego projektu uchwały?  Nie widzę. Wobec tego proszę Przewodniczących Komisji
o przedstawienie opinii.

P. Gromny Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju Gminy i Rolnictwa

– opinia pozytywna

P. Bąk Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – opinia pozytywna

P. Przewodniczący – przechodzimy do głosowania.

Uchwała Nr XXX/197/21

w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości gruntowych stanowiących własność Gminy 
Łubnice.

                                                        jako załącznik do niniejszego protokołu

Głosowało 14 radnych.

14 głosowało za, nikt się nie wstrzymał i nikt nie był przeciw.



Uchwała została podjęta.

Imienne głosowanie jako załącznik do protokołu.

 

Ad. 11

 

P. Przewodniczący – przedstawił projekt uchwały w sprawie ustanowienia służebności gruntowej 
przejazdu i przechodu przez nieruchomość położoną w miejscowości Słupiec, stanowiącą własność 
Gminy Łubnice.

Czy są pytania do tego projektu uchwały?

Nie widzę. Wobec tego proszę Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii.

P. Gromny Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju Gminy i Rolnictwa

– opinia pozytywna

P. Bąk Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – opinia pozytywna

P. Przewodniczący – przechodzimy do głosowania.

Uchwała Nr XXX/198/21

w sprawie ustanowienia służebności gruntowej przejazdu i przechodu przez nieruchomość 
położoną w miejscowości Słupiec, stanowiącą własność Gminy Łubnice.

                                                        jako załącznik do niniejszego protokołu

Głosowało 14 radnych.

14 głosowało za, nikt się nie wstrzymał i nikt nie był przeciw.

Uchwała została podjęta.

Imienne głosowanie jako załącznik do protokołu.

 

Ad. 12

 



P. Przewodniczący – przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia rocznego programu 
współpracy Gminy Łubnice z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w 
art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 
na rok 2022.

Czy są pytania do tego projektu uchwały? Nie widzę. Wobec tego proszę Przewodniczących Komisji 
o przedstawienie opinii.

P. Gromny Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju Gminy i Rolnictwa

– opinia pozytywna

P. Bąk Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – opinia pozytywna

P. Przewodniczący – przechodzimy do głosowania.

Uchwała Nr XXX/199/21

w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy Gminy Łubnice z organizacjami pozarządowymi
oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2022.

                                                        jako załącznik do niniejszego protokołu

Głosowało 14 radnych.

14 głosowało za, nikt się nie wstrzymał i nikt nie był przeciw.

Uchwała została podjęta.

Imienne głosowanie jako załącznik do protokołu.

Ad. 13

 

Brak interpelacji.

 

Ad. 14

 

Brak odpowiedzi na interpelacje.

 

Ad. 15



 

P. Szymański – chciałem poruszyć bardzo ważny temat, o którym się coraz częściej mówi. Wyborcy 
prosili mnie o poruszenie tego tematu na sesji, chodzi o skrzyżowanie w Łubnicach drogi krajowej 
nr 79 z droga powiatową. Jak wiadomo prędkość jest u kierowców duża, natężenie ruchu też się 
zwiększa. Ludzie się różnie wypowiadają, jedni mówią, że to nic się nie zdziała, drudzy mówią że 
przydałyby się światła jeszcze inni, że tzw. trzeci pas zjazdowy taj jak przed Pacanowem teraz zrobili
a większość jest za tym żeby było rondo. Ostatnio był tutaj wypadek, już druga osoba z tego 
samego domu zginęła w tym miejscu. Dlaczego tu nie ma przejścia dla pieszych? Dlaczego nie ma 
świateł jak np. w Ruszczy tam jest skrzyżowanie i z jednej strony i drugiej skrzyżowania sa pasy a w 
Łubnicach są tylko jedne. Co ciekawe można się przyjrzeć w nocy jak to wygląda cień pada i jest 
ciemność. Tu gdzie światła się świeca z jednej i z drugiej strony to jest widno np., naprzeciwko 
sklepów a tutaj jest ciemno. Nie ma się co dziwić, że ten wypadek taki był. Nie mowie o o sobie bo 
ja tu też doznałem nieszczęścia i złożyłem wniosek wysłałem do dróg krajowych mam go mogę 
przeczytać. Wniosek dotyczy zwiększenia bezpieczeństwa na tym skrzyżowaniu. Dobrze by było 
żeby od rady też poszedł taki wniosek bo ta droga dotyczy wszystkich nie tylko Łubnic każdemu się 
może krzywda zdarzyć jak nie będziemy nic robić. Mam taka prośbę do Pana Przewodniczącego i do
władz gmin aby na najbliższą sesję zaprosić przedstawicieli zarządu Dróg Krajowych i Autostrad jest 
to ważne wyborcy tego chcą.

P. Przew. – dziękuje bardzo, jest to bardzo ważny głos. Proszę Państwa na temat tego skrzyżowania 
to już można pisać książkę. Jeśli chodzi o interwencję to były naprawdę i od strony rady i od strony 
Urzędu Gminy i od strony Policji ale po prostu Generalna Dyrekcja Dróg i Autostrad jest ślepa i 
głucha na to wszystko. Im nie przeszkadza, że tu ludzie giną. Przecież lidzie nie giną od tego roku 
tulko od wielu lat, bez przerwy jest ten sam temat. Samo to nawet pod względem bezpieczeństwa 
to oświetlenie to jest po prostu dno. Żadnego można powiedzieć, że nie ma oświetlenia. Osobiście 
sam po tym ostatnim wypadku, ponieważ przy tamtym poprzednim wypadku praktycznie byłem 
bezpośrednio bo stałem z tym człowiekiem i on odszedł ode mnie 30m i to się stało. Tak byłem 
świadkiem, ciemnica, że nic nie widać po prostu i to jest do dnia dzisiejszego i z tym musimy coś 
zrobić, musimy wspólnie razem działać w tym kierunku żeby dobrowolnie pod przymusem 
Generalna Dyrekcja Dróg i Autostrad się tym tematem tak naprawdę zajęła. Począwszy od 
oświetlenia, nie wiem są fachowcami to wiedza czy trzeba tu zrobić rondo, czy skrzyżowanie 
rozbudować o trzeci pas i tak dalej, bo tu jest cały czas niebezpieczeństwo. Bo jak ktoś nie zna 
tematu to wystarczy przyjechać i stanąć sobie na chodniku i popatrzeć na ruch jaki tu jest. Na 
drodze 79 jest ruch bardzo duży. I teraz te osoby, które skręcają w stronę Budzisk do centrum do 
Łubnic po prostu jeśli jadący od strony Połańca nie zauważy, że ten włączył kierunkowskaz do 
skrętu to po prostu jest już karambol. Jadąc od strony Wilkowej w ogóle nie ma widoczności. 
Mimo, że tu jest ograniczenie prędkości do 50 km/h nie mówimy już o tym, że ktoś jedzie więcej. 
50 km to jest za dużo bo nie zdąży przejechać. Jadąc od Wilkowej ciągnikiem wiadomo, że ciągnik 
tak szybko od razu nie przejedzie czy jedzie z przyczepą czy czymkolwiek to on nie jest w stanie 
dojechać do pół  jezdni i samochód już jest. Problemów jest tu wiele w tym temacie. Uważam, że 
wspólnymi siłami jak będziemy do tego dążyć to w końcu zmieni się ta sytuacja.

P. Szymański – w Stopnicy jest radar no i ten radar trochę pomaga jeśli chodzi o prędkość.

P. Przew. – radar nie załatwi tematu.

P. Szymański – no nie załatwi ale zmniejszy prędkość a to już jest duża różnica.



P. Kozioł – ja od dawna pisałem o ta drogę. Robi się projekt tej drogi od Osieka do Słupi i dobrze jak 
by Urząd Gminy wystąpił z zapytaniem jakie widzą tu rozwiązanie.

P. Szymański – ja się właśnie zapytałem ale jeszcze nie wiedzą dokładnie co tu będzie.

P. Przew. – rozmawiałem również z Komendantem Policji. Policja tak samo stosuje pisma do 
Generalnej Dyrekcji Dróg i Autostrad po każdym wypadku i niestety cisza jest.

P. Wójt – może tak gwoli wyjaśnienia, sprawa z tą drogą i tym skrzyżowaniem to myślę, że trwa już 
kilkanaście lat. Pamiętam od kiedy zaczęliśmy występować jako Urząd Gminy, jako Rada Gminy. 
Najpierw była kwestia ustawienia lustra od strony Wilkowej, także zestawienia były robione 
wypadków. Te wypadku się rzeczywiście tutaj z dużym natężeniem zdarzały i to wypadki 
śmiertelne. W tej chwili proszę Państwa tych wystąpień nie można powiedzie, że czy to Rada Gminy
czy Urząd Gminy nie robi nic bo wiele wystąpień, którymi dysponujemy jest. W tej chwili jak 
Państwo wiedzą z tego co żeśmy mówili jest opracowywany projekt przebudowy tej drogi i tak jest 
umówione i architekci też byli informowani na ten temat, że jeżeli będzie jakaś koncepcja, która ma
być później użyta do projektowania to maja to z nami skonsultować. I tak to wygląda. Natomiast 
propozycja Pana Radnego żeby przedstawiciela Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad zaprosić jest 
jak najbardziej słuszna. Może się Państwo od tego źródła dowiedzą jakie są plany co oni zamierzają.

P. Bolon – jak się ma sprawa z ASF po mnie tu dochodzą niepokojące wieści na temat 
odszkodowań, czy Pani Wójt wie coś na ten temat?

P. Wójt – proszę Państwa wszelkie działania związane z ASF prowadzi Inspekcja Weterynaryjna, było
zorganizowane spotkanie, na którym były szczegółowe wyjaśnienia udzielane przez Wojewódzkiego
Lekarza Weterynarii i przez Powiatowego Lekarza Weterynarii. Jeśli chodzi proszę Państwa o 
odszkodowania to są oczywiście wypłacane z budżetu państwa i to są indywidualne decyzje w 
odniesieniu do poszczególnych rolników. Część rolników to my nawet nie wiemy bo przecież to 
wszystko się dzieje poza Gminą. Były prowadzone wyceny, te stada które zostały zutylizowane 
zostały wycenione i rolnicy dostają decyzje, są rolnicy no jeden mogę powiedzieć ze swojego 
punktu widzenia i swojego doświadczenia, że z jednym rolnikiem rozmawiałam, który twierdzi, że 
dostał decyzję negatywną z tego powodu, że nie spełniał tych warunków bioasekuracji tylko, że ma 
dostać jakiś dodatek rekompensacyjny. Więc to proszę Państwa jest indywidualna sprawa 
poszczególnych właśnie rolników. Wszelkie ruchy jakie by rolnicy chcieli wykonywać jeżeli chodzi o 
przemieszczanie trzody chlewnej czy ewentualnie ubój dla własnych celów to wszystko musi być 
uzgadniane szczegółowo z Powiatowym Lekarzem Weterynarii. My prowadziliśmy w czasie tego 
obowiązywania zarządzenia Wojewody akcję nasączania tych nieszczęsnych mat właśnie tym 
płynem dezynfekcyjnym. My też będziemy jako Gmina występować o zwrot kosztów poniesionych 
na prowadzenie tej akcji czyli na paliwo i na ekwiwalent dla strażaków. Natomiast jak tutaj byli 
przedstawiciele również Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa to oni również 
przedstawiali z jakich pomocy z jakich programów pomocowych będą mogli ci rolnicy korzystać. To 
jest jakby indywidualna sprawa poszczególnego rolnika, bo jeden może otrzymać a drugi nie. Jeśli 
chodzi o odszkodowania to  gdyby one były wypłacane po tych cenach, które były przyjmowane 
przy wycenie tych stad to by były dosyć takie korzystne ceny. Tak, że ci co mieli wybite to by byli w 
lepszej sytuacji niż ci co się męczą z ta trzoda chlewną i nie maja gdzie tego sprzedać a jeżeli już 
sprzedają to są ceny po prostu śmiesznie niskie.

P. Kowalska – na Słupcu prawie wszyscy dostali decyzje pozytywne



P. Wójt – Proszę Państwa z naszej strony co jest możliwe to robimy. Tyle mogę na ten temat 
powiedzieć. Natomiast wszelkie kwestie związane z odszkodowania, rekompensatami jest w gestii 
Inspekcji Weterynaryjnej i tam należy się zwracać. Wiem, że rolnicy piszą, interweniują, nie 
wygląda to w ocenie rolników zbyt dobrze, bo muszą tam zbyt długo oczekiwać ma pobranie krwi 
od tych świń, które przeznaczają na sprzedaż.

P. Kowalska – ja słyszała, że znowu nie jest tak tragicznie.

P. Wójt – to zależy kto mówi. Ja tez mówię to na podstawie informacji uzyskanych od rolników. Do 
mnie zwracają się te osoby. Które maja jakiś problem, być może są rolnicy tacy, którzy są tam 
dobrze załatwieni sprawnie to wszystko idzie i otrzymują te odszkodowania, być może że tacy tez 
są.

P. Kowalska – nie wiem ile była wszystkich tych gospodarstw, było 20?

P. Wójt – my tez nie wiemy bo my takich danych nie posiadamy jako gmina. Natomiast czy w 20 nie 
myślę, że w 20 to chyba nie było. Natomiast dużym problemem z tego co do mnie napływa to jest 
sprzedaż tych świń, które są, jeśli ktoś hoduje prosięta to ma problem i jeżeli ktoś ma tuczniki to też
ma problem bo jeżeli są one przerośnięte i maja np. po półtora metra to są śmiesznie niskie ceny. 
Nie wiem jak agencja będzie da tego podchodzić bo Panie z Agencji mówiły, że trzeba mieć faktury 
a u nas jest dużo rolników, którzy nie są vatowcami.

P. Kowalska – ale to nie jest tak wszyscy dostają faktury.

P. Wójt – ale jak sprzedaje prosięta to nie ma faktury. To są problemy, których nie jesteśmy w stanie
w gminie rozwiązać bo nie jesteśmy do tego uprawnieni

P. Kowalska – jeżeli Weterynaria wykryła duże nieprawidłowości nie były zwierzęta były nie 
zarejestrowane, ewidencja nie była prowadzona żadna to  z tego tytułu jest to zmniejszenie 
wypłaty. Za każdą nieprawidłowość jest jakiś procent ucięty, nie oszukujmy się, mówię i o tych co 
wybijali tez. Jeżeli by takie rzeczy wykryli wcześniej to za każdą jest kara. Powiedzieli, ze nie będą 
dodatkowo karać karami jakimiś rolnika ale jeżeli maja też wytyczne co do wypłat to oni też nic 
innego nie zrobią. Jest 2 dni na zgłoszenie a jak jest nieprawidłowość to oni musza się do tego 
zastosować.

 

P. Przewodniczący - Czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. Nie widzę. Proszę Państwa zamykam sesję 
Rady Gminy.

 

Sesja trwała 1 godzinę 43 minuty.

 

Na tym protokół zakończono i podpisano.



 

 

Protokołowała:                                                    Przewodniczący Rady Gminy

Karolina Kotlarz                                                           Marian Komasara

 

...

[Message clipped]  Pokaż całą wiadomość

Henryka Rogala
11:30 (1 godzinę temu)
do Tomasz

PROTOKÓŁ Nr XXXI/21

z sesji Rady Gminy Łubnice

odbytej dnia 15 grudnia 2021 roku

 

W sesji udział wzięło 13 radnych, 2 nieobecnych nieusprawiedliwionych. 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli:

 

1.     Anna Grajko – Wójt Gminy

2.     Izabela Pszczoła – Skarbnik Gminy

3.     Leszek Ziółek – Sekretarz Gminy

 

Proponowany porządek obrad:

1.     Otwarcie sesji.

2.     Przedstawienie porządku obrad.

3.     Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok.



4.     Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy  Finansowej Gminy Łubnice na lata 
2021-2031.

5.     Podjęcie uchwały  w sprawie zmiany uchwały nr XII/75/19 Rady Gminy Łubnice z dnia 6 
grudnia 2019 r. w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty oraz w sprawie zmiany uchwały nr  XII/76/19 Rady 
Gminy Łubnice  z dnia 6 grudnia 2019 r.  w sprawie wzoru deklaracji  o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi.

6.     Interpelacje i wnioski radnych.

7.     Odpowiedzi na interpelacje.

8.     Wolne wnioski i informacje.

 

Ad. 1

 

P. Przew. – otwieram XXXI sesję i witam wszystkich przybyłych. Na podstawie listy obecności 
stwierdzam, że Rada Gminy jest władna do podejmowania uchwał.

 

Ad. 2

 

Przedstawienie proponowanego porządku obrad.  Czy są  jakieś propozycje zmiany porządku 
obrad? Nie widzę. Wobec tego  przegłosujmy. Kto z Pań i Panów jest za przyjęciem proponowanego
jw. porządku?

Porządek przyjęto jednogłośnie.

 

Ad. 3

P. Przewodniczący – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok.

Następnie poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie uzasadnienia do uchwały.

Pani Skarbnik przedstawiła uzasadnienie.

P. Przewodniczący – Czy są pytania do tego projektu uchwały?



Nie widzę. Wobec tego proszę Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii.

P. Gromny Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju Gminy i Rolnictwa

– opinia pozytywna

P. Bąk Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – opinia pozytywna

P. Przewodniczący – przechodzimy do głosowania.

Uchwała Nr XXXI/200/21

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok.

                                                        jako załącznik do niniejszego protokołu

Głosowało 13 radnych.

13 głosowało za, nikt się nie wstrzymał i nikt nie był przeciw.

Uchwała została podjęta.

Imienne głosowanie jako załącznik do protokołu.

 

Ad. 4

 

P. Przewodniczący – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy  
Finansowej Gminy Łubnice na lata 2021-2031.

Następnie poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie uzasadnienia do uchwały.

Pani Skarbnik przedstawiła uzasadnienie.

P. Przewodniczący – Czy są pytania do tego projektu uchwały?

Nie widzę. Wobec tego proszę Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii.

P. Gromny Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju Gminy i Rolnictwa

– opinia pozytywna

P. Bąk Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – opinia pozytywna

P. Przewodniczący – przechodzimy do głosowania.



Uchwała Nr XXXI/201/21

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy  Finansowej Gminy Łubnice na lata 2021-2031.

                                                        jako załącznik do niniejszego protokołu

Głosowało 1 radnych.

13 głosowało za, nikt się nie wstrzymał i nikt nie był przeciw.

Uchwała została podjęta.

Imienne głosowanie jako załącznik do protokołu.

 

Ad. 5

 

P. Przewodniczący – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XII/75/19 Rady 
Gminy Łubnice z dnia 6 grudnia 2019 r. w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty oraz w sprawie zmiany 
uchwały nr  XII/76/19 Rady Gminy Łubnice  z dnia 6 grudnia 2019 r.  w sprawie wzoru deklaracji  o 
wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.

Czy są pytania do tego projektu uchwały? Nie widzę. Wobec tego proszę Przewodniczących Komisji 
o przedstawienie opinii.

P. Gromny Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju Gminy i Rolnictwa

– opinia pozytywna

P. Bąk Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – opinia pozytywna

P. Przewodniczący – przechodzimy do głosowania.

Uchwała Nr XXXI/202/21

w sprawie zmiany uchwały nr XII/75/19 Rady Gminy Łubnice z dnia 6 grudnia 2019 r. w sprawie 
wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki 
opłaty oraz w sprawie zmiany uchwały nr  XII/76/19 Rady Gminy Łubnice  z dnia 6 grudnia 2019 r.  
w sprawie wzoru deklaracji  o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.

                                                        jako załącznik do niniejszego protokołu

Głosowało 13 radnych.

12 głosowało za, 1 głos wstrzymujący się i nikt nie był przeciw.



Uchwała została podjęta.

Imienne głosowanie jako załącznik do protokołu.

 

Ad. 6

Brak interpelacji.

 

Ad. 7

 

Brak odpowiedzi na interpelacje.

 

Ad. 8

 

P. Przew. – bardzo proszę jeżeli macie jakieś sprawy o zabieranie głosu. Proszę Pana Sekretarza o 
zabranie głosu w ramach informacji.

P. Sekretarz – przedstawił pismo z Państwowego Gospodarstwa Wodnego „Wody Polskie” 
odpowiadającego na postulaty zgłoszone przez radnych na jednej z poprzednich sesji.

W odpowiedzi na Państwa pismo IN-1.700.9.2021 z dnia 9.11.2021 r. oraz w nawiązaniu do ustaleń 
poczynionych w trakcie wspólnej wizji terenowej z dnia 18.11.2021 r. poświęconej poruszonym w 
przytoczonym piśmie problemom, Zarząd Zlewni w Sandomierzu przesyła podsumowanie 
poczynionych ustaleń.

W roku 2020 wykonano konserwację bieżącą Strugi Beszowskiej w km 0+000 - 3+700 za kwotę 28 
000,00 zł brutto, a dalsze niezbędne prace na tej rzece zostaną zrealizowane w 2022 r. w ramach 
planowanych działań utrzymaniowych.

Postulowane w Państwa piśmie prace odmuleniowe przepustów, w obrębie koryta Strugi 
Beszowskiej oraz drogi powiatowej winny zostać wykonane przez ich użytkowników, tj. osoby 
prywatne oraz Zarząd Dróg Powiatowych w Staszowie.

W trakcie wizji terenowej uzgodniono ponad to, iż do planu prac utrzymaniowych w 2022 r. 
zostanie wprowadzone zadanie polegające na poprawie warunków dojazdowych do śluzy wałowej 
w Łyczbie, zaś staraniem Gminy Łubnice wykonane zostanie utwardzenie stanowiska pompowego. 
Do rozstrzygnięcia w miesiącu grudniu 2021 r. pozostaje ocena konieczności przeprowadzenia 
ewentualnych zmian własności gruntów w rejonie śluzy, w celu realizacji zadania.



Uzgodniono, że decyzja o budowie lewego obwałowania rzeki Kanał Strumień w km 11+500 do 
11+700 oraz odnośnie budowy śluzy wałowej w miejscowości Orzelec Duży zostanie podjęta po 
ostatecznych wynikach prac projektowych (studium wykonalności) w ramach Planu Zarządzania 
Ryzykiem Powodziowym.

Względem cieku granicznego między gminami Łubnice i Pacanów w trakcie wizji terenowej 
potwierdzono, zgodnie z ewidencją, jego funkcję melioracyjną, tym samym wszelkimi pracami 
utrzymaniowymi w obrębie tego rowu winni zająć się użytkownicy gruntów, przez które ten rów 
przebiega.

Przychylamy się do wniosku o wyczyszczenie z zakrzaczeń koryta Kanału Strumień w odcinku od 
mostu w Zborówku, do mostu w Czarzyznach i prace te zostaną wykonane przez działający w 
Zarządzie Zlewni, Zespół Wsparcia Technicznego. W przyszłym roku dokonamy oceny finansowo-
rzeczowej dla zadania częściowego oczyszczenia z zakrzaczeń międzywala Kanału Strumień, która 
stanie się podstawą do podjęcia decyzji o realizacji zadania w tym przedmiocie.

 Dokonano wizji jazu we wsi Rejterówka, który obecnie przechodzi remont, jak również rozpoznano
teren wnioskowanych przez Gminę Łubnice lokalizacji zbiorników małej retencji. Ustalono, że 
elementem niezbędnym do nadania temu przedsięwzięciu rangi formalnej jest zawiązanie 
partnerstwa wodnego lub porozumienia o współpracy pomiędzy PGW WP a Gminą Łubnice, co 
umożliwiłoby formalne zgłoszenie zadania w ramach działania PROW 4.3 i pozyskanie przez PGW 
WP środków finansowych na wykonanie ekspertyzy uzasadniającej jej wykonanie, zwłaszcza w 
kontekście jej efektywności środowiskowej.

Przychylamy się również do postulatów Gminy związanych z bieżącym utrzymaniem rzek Kinety i 
Strugi Komorowskiej oraz jazów w Wolicy i Podlesiu. Zadania te zostaną przeanalizowane na etapie 
planu prac utrzymaniowych na 2022 r.

W odniesieniu do pozostałych uwag zgłoszonych w piśmie, informujemy że:

•                    względem wału wiślanego w miejscowości Budziska; Nadzór Wodny Połaniec, jak i 
pracownicy wałowi obsługujący ten fragment wałów wiślanych, zwrócą szczególną uwagę na jego 
funkcjonowanie;

•                    względem mostu kolejowego w Niekrasowie, nie jesteśmy podmiotem uprawnionym 
do kontroli technicznych tego obiektu;

•                    względem działalności bobrów; kontrola wałów w tym aspekcie dokonywana jest na 
bieżąco;

•                    względem erozyjnej działalności rzeki Wisły; kontrola tych zjawisk dokonuje się 
cyklicznie, również „z wody", a w 2022 r. przewidziano kompleksową inwentaryzację jej skutków, 
zarówno w odniesieniu do wałów przeciwpowodziowych, jak i infrastruktury towarzyszącej (linie 
energetyczne).

P. Kozioł – z tego co ja zrozumiałem to ta droga do śluzy będzie utwardzona?



P. Sekretarz – to znaczy ja tam wnioskowałem bo w przypadku zagrożeń powodziowych i dużego 
stanu wody jest problem żeby nawet pompę  na tą śluzę doprowadzić i zainstalować i wskazane 
byłoby czy wykupienie czy wykonanie drogi przy stopie wału i stanowiska gdzie będzie można 
zainstalować pompy tej wysokiej jakości bo ta dawna pompa NIL to jakoś tam na linkach z wału 
nawet można było usadowić natomiast te pompy, które mamy w tej chwili one są nowoczesne 
pompy na przyczepkach i one nie są dostosowane do takiego traktowania. No więc pasuje 
podnieść ten odcinek tam przy walu bo tam jest zaniżenie i woda zawsze stoi i wykonanie takiego 
postumentu na zainstalowanie takiej pompy. Nie wiem Panowie tu doszli do wniosku, że my jako 
Gmina tam coś przy tym miejscu na usadowienie pompy coś pomożemy.

P. Kozioł – droga to tam będzie ze 100m

P. Sekretarz – nie ma tam żeby było z 50 m. w każdym bądź razie mieli sprawdzić sprawy 
własnościowe no i obiecali, że się tym zajmą. Przy każdym jednym zagrożeniu powodziowym tam 
jednak jest interwencja ze strony straży.

P. Przew. – czy są pytania w związku z tym pismem? Nie widzę. No ja tu mam po prostu wątpliwości
co do tego rowu granicznego pomiędzy Gminą Łubnice a Gminą Pacanów. Ten rów wcześniej tez 
był takim punktem spornym, że to nie jest rów Wojewódzkiego Zarządu Urządzeń Wodnych i 
Melioracji. Później jak się okazało to doszukaliśmy się dokumentów i stwierdzone było, że 
faktycznie jest to ich rów. Teraz przecież była inwentaryzacja bo na pewno była jak było 
przekazywane z Wojewódzkiego Zarządu Urządzeń Wodnych i Melioracji do Wód Polskich na 
pewno są te dokumenty tylko trzeba się dokopać bo to są stare sprawy i właścicielem na pewno są 
Wody Polskie ale to na spokojnie będziemy ten temat drążyć żeby znaleźć dokumenty i pokażemy, 
że jednak to nie może być właścicieli gruntów. Bo jeśli by było właścicieli gruntów to od strony 
Biskupic ma jeden gospodarz i tam się ciągnie z kilometr ten rów. To on by miał kilometr rowu 
czyścić a rów jest bardzo duży tak, że prac tam jest dużo żeby to utrzymać w porządku. 
Konserwacja jest potrzebna co parę lat żeby była w szczególności przy dużych wodach. Duże wody 
jak są to robią tam takie spustoszenie bo tam taka masa wody idzie i dlatego tak jest. Czy sa jeszcze 
jakieś pytani?

P. Bolon – czy przetarg na odpady został rozstrzygnięty?

P. Wójt – proszę Państwa przetarg na odbiór odpadów komunalnych nie jest jeszcze rozstrzygnięty, 
dlatego że oferent ten, który zaoferował najniższą cenę ma czas do jutra żeby dostarczyć 
wymagane dokumenty. Jeżeli zostaną w tym terminie dostarczone dokumenty to są kolejne dni, 
które musimy odczekać na podpisanie umowy. Jeszcze w tej chwili trudno powiedzieć bo gdyby się 
tak wydarzyło, że ten oferent nie dostarczy dokumentów to wtedy trzeba drugiego kolejnego 
oferenta się wtedy bierze pod uwagę i prosi się go o dostarczenie tych samych dokumentów, które 
były żądane w odniesieniu do pierwszego oferenta. Tak, że wtedy się ta procedura przedłuża ale 
mam nadzieję, że do jutra zostaną dostarczone dokumenty bo z reguły tak oferenci dostarczają w 
ostatniej chwili.

P. Przew. – proszę bardzo jeżeli ktoś ma jeszcze jakieś sprawy. Nie ma. Wobec tego wyczerpaliśmy 
porządek obrad. Proszę państwa zbliżają się święta z tej okazji dla Was, dla Sołtysów, Rolników i 
wszystkich mieszkańców naszej gminy  zdrowych i radosnych świat Bożego Narodzenia w imieniu 
własnym i Pani Wójt na Wasze ręce. Dziękuję Bardzo. Zamykam obrady sesji Rady Gminy.

 



Sesja trwała  38 minut.

 

Na tym protokół zakończono i podpisano.

 

 

Protokołowała:                                                    Przewodniczący Rady Gminy

Henryka Rogala                                                            Marian Komasara


